

УСКЛАЂЕНИ ДИНАРСКИ НЕОПОРЕЗИВИ ИЗНОСИ ПОРЕЗА НА ДОХОДАК ГРАЂАНА И ДОПРИНОСА – У ПРИМЕНИ ОД 1.2.2020.

На основу податка о висини годишњег индекса потрошачких цена у календарској години која претходи години у којој се усклађивање врши према податку РЗС од 101,9 Влада Републике Србије донела је усклађене динарске неопорезиве износе који се у складу са *Законом о порезу на доходак грађана* изузимају из опорезивања зарада и других примања (објављени у „Сл. гл. РС” бр. 5/20).

Усклађени неопорезиви износи из табеле коју дајемо у наставку, примењиваће се на све исплате које се врше од **1.2.2020.** године:

УСКЛАЂЕНИ ДИНАРСКИ НЕОПОРЕЗИВИ ИЗНОСИ				
Р. БР.	ОПИС	ПЕРИОД ПРИМЕНЕ:		
		од 1.2.2019. до 31.1.2020.	од 1.1.2020. до 31.1.2020	од 1.2.2020. до 31.1.2021
1.	у члану 9. став 1:			
1.1.	- помоћ у случају смрти запосленог или пензионисаног запосленог - тачка 9)	68.488	68.488	69.789
1.2.	- стипендије и кредити ученика и студената у месечном износу - тачка 12)	11.741	30.000	30.570
1.3.	- накнада за исхрану - хранарине коју спортистима аматерима исплаћују аматерски спортски клубови, у складу са законом којим се уређује спорт у месечном износу - тачка 13)	9.784		9.970
1.4.	- накнада за рад чланова изборних комисија, осим чланова Републичке изборне комисије бирачких и гласачких одбора за спровођење непосредних избора и других облика непосредног изјашњавања грађана, као и накнада за рад на попису становништва у оквиру истог изборног циклуса, односно пописа становништва - тачка 29)	5.253		5.353
1.5.	- новчане помоћи физичким лицима која нису запослена код даваоца, а која не представљају еквивалент за њихов рад, односно противуслугу или противинидбу за неку њихову	13.001		13.248

УСКЛАЂЕНИ ДИНАРСКИ НЕОПОРЕЗИВИ ИЗНОСИ				
Р. БР.	ОПИС	ПЕРИОД ПРИМЕНЕ:		
		од 1.2.2019. до 31.1.2020.	од 1.1.2020. до 31.1.2020	од 1.2.2020. до 31.1.2021
	активност у односу на даваоца, годишње остварене од једног исплатиоца - тачка 30)			
1.6.	- накнаде трошкова боравка физичким лицима која учествују у програмима Европске уније и др. међ. организација у области образовања, обука, спорта, рада са младима, науке, истраживања и иновација, исплаћене у складу са наведеним програмима за трошкове на месечном нивоу, а највише до износа - тачка 31)		100.000	101.900
2.	У члану 15а став 2,4. и 5:			
2.1.	- неопорезив износ зараде	15.300	16.300	16.300
3.	У члану 18. став 1:			
3.1.	- накнада документованих трошкова превоза за долазак и одлазак са рада - до висине цене месечне претплатне карте у јавном саобраћају, односно до висине стварних трошкова, а највише - тачка 1)	3.914		3.988
3.2.	- дневница за службено путовање у земљи - тачка 2)	2.349		2.394
3.3.	- накнада превоза на службеном путовању - тачка 5)	6.850		6.980
3.4.	- солидарна помоћ за случај болести, здравствене рехабилитације или инвалидности запосленог или члана његове породице - тачка 7)	39.137		39.881
3.5.	- поклон деци запослених, старости до 15 година, поводом Нове године и Божића, једном годишње по детету - тачка 8)	9.784		9.970
3.6.	- јубиларна награда запосленима, у складу са законом који уређује рад - тачка 9)	19.567		19.939
3.7.	- помоћи у случају смрти члана породице - тачка 9а)	68.488	68.488	69.789
4.	У члану 21а став 2:			
4.1.	- премија за добровољно здравствено осигурање и пензијски допринос у добровољни пензијски фонд	5.872		5.984

УСКЛАЂЕНИ ДИНАРСКИ НЕОПОРЕЗИВИ ИЗНОСИ				
Р. БР.	ОПИС	ПЕРИОД ПРИМЕНЕ:		
		од 1.2.2019. до 31.1.2020.	од 1.1.2020. до 31.1.2020	од 1.2.2020. до 31.1.2021
5.	У члану 83. став 4.			
5.1.	- појединачно остварен добитак од игара на срећу – тачка 1)	100.000		101.900
6.	У члану 85. став 1			
6.1.	- награде и друга слична давања физичким лицима која нису запослена код исплатиоца, а која произилазе из рада или друге врсте доприноса делатности исплатиоца, годишње од једног исплатиоца - тачка 11)	13.001		13.248

Према одредбама члана 13. став 3. Закона о доприносима за обавезно социјално осигурање („Сл. гл. РС” бр. 84/04... 86/19) усклађени динарски износ збира премије за добровољно здравствено осигурање и пензијског доприноса у добровољни пензијски фонд, које послодавац плаћа за запослене на терет сопствених средстава на који се не плаћају доприноси за обавезно социјално осигурање **од 1. фебруара 2020. године износи 5.984 динара** (у периоду од 1.2.2020. до 31.1.2021. износио је 5.872 динара).